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PROCES VERBAL 

 

 

 

Încheiat azi, la data de 2 mai 2023, la ședința extraordinară a Consiliului Local Ciumani, 

convocată cu Dispoziția Primarului nr. 98 din 27 aprilie 2023 și cu Invitația d-nei secretar 

general nr. 1615 din 27 aprilie 2023. 

La ședință sunt prezenți 12 consilieri, dl consilier Domokos Árpád întârzie. 

Președintele de ședință este dl. consilier Sándor Szilveszter. Dl. președinte anunță ordinea de zi, 

după cum urmează: 

1. Proiect de hotărâre nr. 34/2023 privind participarea Comunei Ciumani, Județul Harghita 

la constituirea parteneriatului LEADER al Asociației GAL pentru dezvoltarea Regiunii 

Giurgeu G10 în perioada de programare 2023-2027; 

2. Proiect de hotărâre nr. 35/2023 privind aprobarea participării UAT Comuna Ciumani la 

înființarea Asociației Organizația de Management a Destinației Turistice Harghita prin 

transformarea ADI Harghita în sensul de a avea statut de Organizație de Management al 

Destinației Turistice Județeană, așa cum este definit de art.23 alin 3 din OG 58/1998, a 

Statutului acestei asociații , precum desemnarea reprezentantului UAT Comuna Ciumani 

în cadrul Adunării Generale a Asociației Organizația de management a Destinației 

Turistice Harghita; 

3. Proiect de hotărâre nr.36/2023 privind aprobarea indicatorilor tehnico- economice 

actualizați al investiției „Reabilitare și modernizare Drum Comunal 61 între km 0+860 – 

km 3+824, comuna Ciumani, județul Harghita”, aprobat pentru finanțare prin Programul 

național de investiții „Anghel Saligny” 

4. Proiect de hotărâre nr. 37/2023 aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați al 

investiției „Modernizarea drumurilor comunale 62 și 63 din comuna Ciumani, județul 

Harghita”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel 

Saligny” 

5. Proiect de hotărâre nr. 39/2023 privind modificarea anexei Hotărârii Consiliului Local 

Ciumani nr. 90/2022 privind stabilirea salariului de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din aparatul propriu al Primarului comunei Ciumani; 

6. Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări. 

Dl.  președinte de ședință supune votării ordinea de zi. Toți consilierii sunt de acord. 

Se pun în dezbatere proiectele de hotărâri înscrise pe ordinea de zi. 

1. Proiect de hotărâre nr. 34/2023 privind participarea Comunei Ciumani, Județul Harghita la 

constituirea parteneriatului LEADER al Asociației GAL pentru dezvoltarea Regiunii Giurgeu 

G10 în perioada de programare 2023-2027 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. S-a închis o perioadă și începe una nouă. Comuna 

Ciumani participă și în continuare în acest parteneriat și la programele ce se vor accesa în 

perioada 2023-2027. Așa se pare că în viitor Corbu și Tulgheș nu vor mai fi parteneri în G10, dar 

poate fi partener orașul Gheorgheni. 

Dl. consilier Korpos Levente întreabă cum funcționează acest LEADER. 
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Dl. primar răspunde: după ce se reorganizează G10, se vor accesa fonduri pentru realizarea 

strategiei de dezvoltare a Regiunii Giurgeu. Strategia se realizează după ce s-au adunat nevoile 

localităților din G10. G10 are o conducere, care este formată din conducătorii autorităților locale 

și conducătorii unor ONG-uri din regiune. Prin LEADER se pot accesa fonduri pentru investiții 

mai mici. Există o anumită înțelegere între parteneri că sumele se vor distribui în funcție de 

numărul locuitorilor. 

Dl. președinte supune votării. Toți consilierii prezenți votează pentru, se adoptă HOTĂRÂREA 

nr. 36/2023. 

2. Proiect de hotărâre nr. 35/2023 privind aprobarea participării UAT Comuna Ciumani la 

înființarea Asociației Organizația de Management a Destinației Turistice Harghita prin 

transformarea ADI Harghita în sensul de a avea statut de Organizație de Management al 

Destinației Turistice Județeană, așa cum este definit de art.23 alin 3 din OG 58/1998, a 

Statutului acestei asociații , precum desemnarea reprezentantului UAT Comuna Ciumani în 

cadrul Adunării Generale a Asociației Organizația de management a Destinației Turistice 

Harghita.  

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. Expune o mică prezentare despre activitatea de până în 

prezent al ADI Harghita. 

Sosește dl. consilier Domokos Árpád. 

Nefiind întrebări, dl. primar supune votării. Toți consilierii votează pentru, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr. 37/2023. 

3. Proiect de hotărâre nr. 36/2023 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economice 

actualizați al investiției „Reabilitare și modernizare Drum Comunal 61 între km 0+860 – km 

3+824, comuna Ciumani, județul Harghita”, aprobat pentru finanțare prin Programul național 

de investiții „Anghel Saligny” 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre și devizul general. 

Dl. președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt pentru, se adoptă HOTĂRÂREA 

nr. 38/2023.  

4. Proiect de hotărâre nr. 37/2023 aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați al 

investiției „Modernizarea drumurilor comunale 62 și 63 din comuna Ciumani, județul 

Harghita”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny” 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre și devizul general. 

Nefiind întrebări, dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr. 39/2023. 

5. Proiect de hotărâre nr. 39/2023 privind modificarea anexei Hotărârii Consiliului Local 

Ciumani nr. 90/2022 privind stabilirea salariului de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din aparatul propriu al Primarului comunei Ciumani 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. Toți consilierii votând pentru, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr. 40/2023.  

6. Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări. 

a) Dl. primar aduce la cunoștința celor prezenți invitația localității înfrățite Tóthfalu, prezintă 

programul și cere consilierii să semnaleze participarea. 

b) Dl. consilier Székely Álmos întreabă care este situația cu pășunile particulare. 
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     Dl. primar răspunde, că Comisia Județeană a cerut să fie completate dosarele cu acte 

doveditoare ale amplasamentelor pe care trebuie să fie identificate parcelele. 

c)  Dl.consilier Gergely József întreabă care este situația cu grădinița. 

Dl. primar răspunde că evaluarea ofertelor este în curs, în principiu, până la mijlocul lunii mai 

vom știi cine va executa lucrările.  

Cu privire la accesarea unor fonduri externe rambursabile, am discutat acest subiect cu mai 

multe persoane, printre care și cu doamna secretar de stat de la Ministerul Fondurilor 

Europene, cine a spus că se lucrează la un proiect de lege pentru rezolvarea proiectelor 

blocate. 

În paralel a apărut noul ghid de finanțare, pentru care au fost formulate propunerile, au și fost 

încărcate în timp, completate cu descrierea urgenței situației prezente.  Așteptăm răspunsul și 

de aici. 

În al treilea rând am discutat în acest caz și cu CNI. 

Dl. consilier Korpos Levente întreabă în ce stadiu este accesarea fondului rambursabil. 

Dl. primar răspunde că nu am început încă procedura, așteptăm să vedem cum decurg aceste 

procese. 

d) Dl. consilier Gergely József întreabă în ce stadiu este efectuarea planurilor de parcelare la 

postata Felsőnyírkert.  

Dl primar răspunde că am încheiat contracte de servicii cu trei firme, care lucrează în diferite 

zone. 

Dl consilier Székely Álmos întreabă, dacă ar fi bine ca pentru locuri din afara acestor zone 

contractate să fie inițiate aceste proceduri individual.  

Dl primar răspunde că este mai bine. 

D-na secretar general explică că merge mai încet procedura din cauză că, după măsurări sunt 

introduse datele în sistemul electronic și în așa fel sunt excluse situațiile de suprapunere a 

parcelelor. 

e) Dl. consilier Köllő Csaba spune că a fost semnalat necesitatea unei plase de umbrire verde la 

terenul de minifotbal, deasupra porții, pentru că după amiază este deranjant soarele. 

Dl viceprimar spune că vom vedea cum putem rezolva această problemă. 

f)  Dl. consilier Korpos Levente întreabă dacă vom participa in programul rabla? 

Dl. primar răspunde că nu avem intenția, nu avem inclus în buget fondul necesar pentru a 

participa în program. 

 Dl. consilier Székely Álmos citește o cerere anonimă în legătură cu necesitatea de a participa 

în programul rabla. 

Dl primar spune că dacă vedem că există cerere din partea locuitorilor vom participa anul 

viitor în program. 

Nefiind alte probleme de discutat, preşedintele de şedinţă declară închise lucrările şedinţei. 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 

            Președinte de ședință                                                             Secretar general      

             Sándor Szilveszter                                                                      Balogh Zita       

 

                                                                                        

             Întocmit 
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      Rokaly Aranka 


